
Protokół Nr XLIII/2017  

 z obrad  XLIII sesji Rady Miasta Rypin  w dniu  28 listopada  2017 roku  w Urzędzie  Miast  Rypin 

pod przewodnictwem  p. Jarosława Sochackiego – Przewodniczącego Rady Miasta . 

 

    Na  stan  15 radnych obecnych było   14. 

    Lista obecności stanowi  zał. nr 1 do protokołu.  

   Sesja trwała od godz. 15.30 do godz. 18.30. 

 

                                               

Porządek  obrad : 

 

1.  Sprawy organizacyjne  : 

     a/ otwarcie obrad XLIII  sesji Rady  Miasta Rypin i stwierdzenie qvorum, 

     b/  przyjęcie porządku obrad  XLIII sesji, 

     c/ przyjęcie protokołów   XLI i XLII sesji. 

     d/ komunikaty. 

2.  Wręczenie stypendiów  sportowych. 

3.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od  XLI sesji, w  

      tym z realizacji uchwał . 

4.  Sprawozdanie przewodniczących  Komisji  Rady z prac Komisji. 

5.  Informacja o stanie  realizacji zadań oświatowych  w roku szkolnym 2016-2017. 

 

6 . Podjęcie uchwał : 

a/ w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Rypińskiemu  na realizację zadania pn.   

     „Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  2217 C – Godziszewy – Dylewo. „ 



 ( projekt uchwały  Nr  XLIII/292/2017), 

b/ w sprawie   Regulaminu korzystania  z  terenu  przy fontannie  w Gminie Miasta Rypin .  

    (projekt uchwały Nr  XLIII/293/2017), 

c/ w sprawie uchylenia uchwały ( projekt uchwały Nr  XLIII/294/2017), 

d/ w sprawie przyjęcia   programu  współpracy  Gminy Miasta Rypin  z  

    organizacjami  pozarządowymi  oraz podmiotami  wymienionymi  w art. 3 ust. 3   

    ustawy z dnia  24 kwietnia  2003 roku o działalności  pożytku publicznego  i o    

    wolontariacie  na rok 2018 ( projekt uchwały Nr XLIII/295/2017), 

e/ w sprawie  ustalenia  wzorów  formularzy  podatkowych  ( projekt uchwały Nr   

    XLIII/296/2017), 

f/ w sprawie określenia formatu  elektronicznego , warunków  i trybu składania  formularzy   

    informacji i deklaracji na podatek od nieruchomości , podatek rolny  i podatek leśny  za  

    pomocą środków  komunikacji elektronicznej ( projekt uchwały Nr  XLIII/297/2017), 

g/ zmieniająca uchwałę  w sprawie  uchwalenia budżetu miasta  Rypin na  2017 rok ( projekt  

    uchwały Nr  XLIII/298/2017), 

h/ zmieniająca uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej   Gminy  

     Miasta Rypin  na lata  2017-2024 ( projekt uchwały Nr XLIII/299/2017).   

7.  Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

8.  Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

9.   Zamknięcie  obrad  XLIII  sesji  Rady Miasta Rypin. 

 

Ad.1a 

Przewodniczący Rady  Miasta p. Jarosław  Sochacki  otworzył obrady  XLIII sesji, stwierdził  qworum. 

Powitał wszystkich przybyłych na obrady sesji, w szczególności  wspaniałych sportowców wraz  z 

rodzicami i trenerami.  



 

 

 

Ad.1b 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił porządek obrad sesji. Wnioskował o wyrzucenie z porządku 

obrad  projektu uchwały  w sprawie    zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego  zaopatrzenia w wodę  i 

zbiorowego  odprowadzania ścieków . 

Prezes KOMES p.  Mirosław Marynowski wyjaśniał, że  12 grudnia  wchodzi w życie ustawa o  

zbiorowym  zaopatrzeniu  w wodę   i odprowadzaniu ścieków.  

W to miejsce Przewodniczący   proponował wprowadzić projekt uchwały, który radni otrzymali przed 

sesją  w  sprawie  udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Rypińskiemu  na realizację zadania pn.  

„Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  2217 C – Godziszewy – Dylewo. „ 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie wniosek o  usunięcie z porządku obrad   projektu 

uchwały w sprawie    zatwierdzenia taryfy dla zbiorowego  zaopatrzenia w wodę  i zbiorowego  

odprowadzania ścieków. 

Rada Miasta Rypin 14 głosami „za „  jednogłośnie  wniosek przyjęła. 

 Następnie Przewodniczący  zgłosił wniosek  o  wprowadzenie do porządku obrad w miejsce 

usuniętego projektu  uchwały -w punkcie 6a,  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia pomocy 

finansowej  Powiatowi  Rypińskiemu  na realizację zadania pn.  „Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  

2217 C – Godziszewy – Dylewo. „ 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „ jednogłośnie wniosek przyjęła.  

Przewodniczący   Rady poddał pod głosowanie  porządek  obrad uwzględniający przyjęte zmiany.  

Rada Miasta  Rypin  14 głosami „za „  jednogłośnie  przyjęła  porządek obrad  XLIII sesji.  

 

 

 

 

 



Ad1c 

Rada  Miasta Rypin  przyjęła protokoły  XLI  i XLII sesji.  

 

Ad.2  

Przewodniczący Rady  Miasta  p. Jarosław  Sochacki nawiązał do  tematu  stypendiów dla  najlepszych  

sportowców. Wyraził zadowolenie , że  nasze miasto ma tak wspaniałych sportowców. Poprosił  p. 

Andrzeja   Pawlewicza o  dalsze prowadzenie gali wręczenia stypendiów.  

Pan Pawlewicz zaprosił na  podium  Burmistrza Miasta p. Pawła  Grzybowskiego, Przewodniczącego 

Rady Miasta  p. Jarosława Sochackiego i  Przewodniczącego  Komisji Sportu ,Rekreacji i Turystyki   p. 

Janusza Chojnackiego o wręczenie stypendiów.  

Burmistrz powitał wszystkich  bardzo serdecznie. Podkreślał, jak aktywność sportowa pełni ważną  

rolę , nie trzeba nikogo  przekonywać,  poprzez  uprawianie sportu,  można  uczyć się współpracy, 

dążenia do celów. Stypendium, jest formą   zachęty dla uprawiania sportu. Należy dbać  o środki w  

budżecie na sport , gdyż warto w zaproszonych tu sportowców inwestować. Dodał też, że bez  

rodziców  i  trenerów    nie byłoby  tych wyników.  Gratulował   i życzył  wszystkim wszystkiego 

dobrego, aby w następnych latach móc się ponownie spotkać. Do gratulacji przyłączył się również  

Przewodniczący Rady Miasta. Wyraził  nadzieję, że te stypendia   chociaż w jakimś stopniu  pozwolą 

zrealizować marzenia. Gratulował  trenerom tak wspaniałych  sportowców , a rodzicom wspaniałych  

dzieci.  

Poproszono  stypendystów  wraz  z rodzicami  oraz trenerów    , gdzie wręczono  stypendia sportowe. 

Otrzymali je :  

- Oliwia Głowacka  z Rypińskiego  Uczniowskiego Klubu Pływackiego „Sejwal”  

- z Uczniowskiego  Klubu Sportowego  „Trójka „  : Alicja Olszewska, Aleksandra Pilarska, Agata  

   Rochowicz, Martyna  Stefańska , Julia  Wolak 

   Z Uczniowskiego  Klubu Sportowego  ”Orlik „ : Szymon Bonisławski, Kacper Dreśliński, Dorian     

  Figlewski, Patryk  Januszewski, Konrad Janis. 

  Radny p. Janusz Chojnacki podkreślał, że to, że dzisiaj ci wspaniali sportowcy  mogą otrzymać    

  stypendia, jest to zasługa  Przewodniczącego Rady p. Sochackiego, który  wystąpił swego czasu   z     

   inicjatywą podjęcia stosownej  uchwały. Dzisiaj  zbierany jest tylko kwiat tego wspaniałego  



    pomysłu.  

    Pan Sochacki  podziękował wszystkim, życząc wszystkiego dobrego.  

    Ogłosił przerwę w obradach.  

     

  Ad. 3 

 Po  przerwie Burmistrz  Miasta informował nt., działań  podjętych w okresie od ostatniej sesji., m.inn.   

w temacie zamówień publicznych  : 

1. W dniu 30 października 2017 roku dokonaliśmy odbioru końcowego robót polegających na 

wymianie instalacji odgromowej w ramach zadania „Poprawa efektywności energetycznej budynku 

Zespołu Szkół Miejskich w Rypinie”. Wartość robót wyniosła około 22 tys. zł.  

2. W dniu 3 listopada 2017 roku dokonaliśmy odbioru końcowego zadania „Termomodernizacja 

budynku szkoły w ramach zadania „Poprawa efektywności energetycznej budynku Zespołu szkół 

miejskich w Rypinie”. Prace obejmowały docieplenie ścian nadziemia oraz części piwnicznej z izolacją 

przeciwwodną, docieplenie stropodachów wentylowanych dachów metodą wdmuchnięcia wełny 

mineralnej oraz docieplenie styropapą dachu Sali gimnastycznej a także wymianę części stolarki 

okiennej i drzwiowej. Wykonywane były również niezbędne roboty towarzyszące jak remonty wejść 

do budynku oraz wymiana nawierzchni części utwardzeń wokół szkoły. Ostateczna wartość robót 

rozliczona kosztorysem powykonawczym wyniosła blisko 1 313 800 zł i była niższa od wartości 

określonej  

w kosztorysie ofertowym o około 17 tys. zł. Wykonawca przekroczył termin umowny zakończenia 

robót o 5 dni i z tego tytułu naliczone zostaną kary umowne. W odrębnym zamówieniu wykonane 

zostały roboty polegające na wymianie całej instalacji centralnego ogrzewania, które zakończyły się w 

dniu 14 sierpnia 2017 roku a ich wartość wyniosła do około 526 tys. zł. Wartość dofinansowania z 

funduszy UE wyniesie około 982,0 tys. zł.  

3. W dniu 27 października 2017 roku zakończono zadanie pn. „Przebudowa nawierzchni  

i chodników w części ul. 11 Listopada, Zielonej, Bukowej i Willowej”. W ramach robót wykonano 

nowe nawierzchnie chodników i zjazdów na posesje z dostosowaniem ich do przebudowanych 

wcześniej krawężników i nawierzchni asfaltowych. Wykonano również nawierzchnię z kostki 

brukowej betonowej z wymianą krawężników na odcinku ul. Bukowej, dotychczas przekrytym 



płytami drogowymi. Ostateczna wartość robot rozliczona kosztorysem powykonawczym wyniosła 

około 187 tys. zł.  

4. W dniu 20 października 2017 roku dokonano odbioru końcowego robót zadania „Budowa 

parkingu przy ul. 1 Maja”.  Wykonawca przekroczył termin umowny o 4 dni i z tego tytułu zostaną 

naliczone kary umowne. Dzięki tej inwestycji powstało  

29 miejsc parkingowych. Wartość robót wyniosła około 90 tys. zł.  

5. 26 października 2017 roku zakończono prace na zadaniu pn. „Przebudowa ul. Nowe Osiedle 

(odcinek Cholewińskiego-Dłutka)”. W ramach zadania wymieniona została większość krawężników, 

nawierzchnie chodników z płytek betonowych wymieniono na kostkę brukową. Zniszczona 

nawierzchnia asfaltowa po sfrezowaniu nierówności została wzmocniona poprzez nałożenie 

mineralno- asfaltowej warstwy wyrównawczej  oraz 4 cm warstwy ścieralnej. Ostateczna wartość 

robót wyniosła około 178 tys. zł.  Termin wykonania robot został przekroczony o 6 dni i naliczono z 

tego tytułu kary umowne.  

6. Zakończyliśmy prace realizowane siłami własnymi na zadaniu „Budowa chodnika do ul. 

Sadowej”. Od wielu lat mieszkańcy dopominali się o wykonanie krótkiego chodnika od wjazdu do 

Domu Dziecka do ul. Sadowej. Na przeszkodzie w realizacji stanął jednak brak kanalizacji deszczowej 

oraz szerokość pasa drogowego uniemożliwiająca umieszczenie chodnika wraz z rowem 

odwadniającym. Za zgodą Starostwa Powiatowego wykonaliśmy na terenie należącym do Domu 

Dziecka chodnik i nowe ogrodzenie. Montaż bramy wjazdowej i furtki wykonamy po dokonanej przez 

Starostwo przebudowie drogi  dojazdowej do  Domu Dziecka.  

7. Zakończono również prace przy przebudowie ogrodzenia przy skrzyżowaniu ulic Lipnowskiej i 

Kościuszki. Niestety ze względu na dwukrotne nierozstrzygnięcie przetargu przez ZDW w Bydgoszczy 

nie udało się rozpocząć w tym roku robót przy  przebudowie skrzyżowania dróg wojewódzkich stąd 

pozostawienie skarpy ziemnej od strony ulicy Lipnowskiej, która miała zostać usunięta podczas prac 

drogowych. Ze względu na konieczność udziału podczas odbioru końcowego przedstawiciela 

konserwatora zabytków w dniu 23 listopada 2017 roku potwierdzono zakończenie prac a ostateczny 

odbiór odbędzie się w najbliższy piątek. Wykonawca znacząco przekroczył termin umowny określony 

na dzień 3 września i z tego tytułu zostaną naliczone stosowne kary umowne.  

8. Najprawdopodobniej odstąpimy od umowy z Wykonawcą zadania „Budowa kompleksu 

lekkoatletycznego MOSiR w Rypinie, wariant – bieżnia okrężna 400 m, treningowy”. Wykonawca 

znacząco opóźnił rozpoczęcie robót budowlanych a po wykonaniu koryta ziemnego pod bieżnię 

przeprowadził dodatkowe badania geologiczne stwierdzające wysoki poziom wód gruntowych 



uniemożliwiający dalsze wykonywanie robót. Dodatkowo opinia geotechniczna zawiera sugestie 

dotyczące dodatkowego zabezpieczenia podbudowy bieżni przy użyciu geosyntetyków. Autor 

projektu potwierdził niemożność dalszego prowadzenia robót przy tak wysokim stanie wód 

gruntowych i nadal analizuje przyjęte przez siebie rozwiązania projektowe. Mając na względzie 

interes publiczny postanowiliśmy odstąpić od umowy. Wykonawca otrzyma wynagrodzenie 

wyłącznie za przeprowadzone   dotychczas roboty a my przeprowadzimy ponowny przetarg na 

realizacje zadania, po jednoznacznym zajęciu stanowiska przez projektanta co do ewentualnych 

zmian w projekcie. Mamy nadzieję, że prowadzenie robót w okresie letnim przy korzystniejszych 

warunkach atmosferycznych oraz niższym poziomie wód gruntowych zwiększy konkurencję wśród 

oferentów i pozwoli na obniżenie ceny.  

9. W dniu 7 listopada 2017 roku zakończono prace przy budowie chodnika na odcinku  

ul. Ogrodowej od skrzyżowania z ul. Konopnickiej do przychodni lekarskiej.  

W ramach inwestycji wykonano nawierzchnię chodnika z kostki brukowej betonowej  

i przebudowano zjazdy na posesje. Wykonawca przekroczył termin realizacji o 8 dni  

i z tego tytułu naliczone zostaną kary umowne.  

10. W dniu 2 listopada 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Parking przy 

Szkole Podstawowej Nr 1. Wykonawcą zadania jest Avetisyan Karen prowadzący działalność 

gospodarczą pod firmą HANDEL I USŁUGI BUDOWLANE „ER-BRUK” Avetisyan Karen mającą siedzibę 

we Wielgiem. Wartość brutto umowy wynosi 159 984,71 zł. Termin realizacji umowy upływa 17 

grudnia 2017 roku. Trwają  prace przy budowie parkingu. W ramach inwestycji powstanie 21 miejsc 

parkingowych  

w układzie umożliwiającym bezkolizyjne zawracanie samochodami przez rodziców dowożących dzieci 

do szkoły.   

11. W dniu 20 października 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

Przebudowa parkingu przy ul. Nowej. Wykonawcą zadania jest Michał Podralski prowadzący 

działalność gospodarczą pod firmą DROGBUD Zakład Robót Drogowo Budowlanych Michał Podralski, 

mającą siedzibę w Krojczynie 64A. Wartość brutto umowy wynosi 139 432,97 zł. Opóźnia się 

rozpoczęcie robót przez Wykonawcę. Pomimo podpisania Umowy w dniu 20 października i terminie 

umownym określonym na dzień 29 listopada do dnia dzisiejszego prace się nie rozpoczęły. 

Wykonawca został pisemnie wezwany do rozpoczęcia robót jeżeli po upływie 10 dni nie rozpocznie 

robót naliczone zostaną kary w wysokości 30 % wartości inwestycji.  



12. W dniu 2 listopada 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Parking przy 

Szkole Podstawowej Nr 1. Wykonawcą zadania jest Avetisyan Karen prowadzący działalność 

gospodarczą pod firmą HANDEL I USŁUGI BUDOWLANE „ER-BRUK” Avetisyan Karen mającą siedzibę 

we Wielgiem. Wartość brutto umowy wynosi 159 984,71 zł. Termin realizacji umowy upływa 17 

grudnia 2017 roku. 

13. W dniu 9 listopada 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Instalacja 

lamp na obiekcie MOSiR. Wykonawcą zadania jest Jacek Rzepka prowadzący działalność gospodarczą 

pod firmą „ELECTROJAC” Zakład Usług Elektrotechnicznych Jacek Rzepka, mającą siedzibę w 

Starzykowie. Wartość brutto umowy wynosi 44 280,00 zł. Termin realizacji umowy upływa 9 grudnia 

2017 roku. 

14. W dniu 9 listopada 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Przebudowa 

placu i drogi wewnętrznej przy ul. Lipnowskiej 17. Wykonawcą zadania jest Avetisyan Karen 

prowadzący działalność gospodarczą pod firmą HANDEL  

I USŁUGI BUDOWLANE „ER-BRUK” Avetisyan Karen mającą siedzibę we Wielgiem. Wartość brutto 

umowy wynosi 75 352,43 zł. Termin realizacji umowy upływa 19 grudnia 2017 roku. 

15. W dniu 22 listopada 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Przebudowa 

boiska piłkarskiego i boiska wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół Miejskich w Rypinie. Wykonawcą 

zadania jest „PANORAMA OBIEKTY SPORTOWE” Sp. z o.o. mająca siedzibę w Piasecznie. Wartość 

brutto umowy wynosi 2 296 456,74 zł. Termin realizacji umowy upływa 10 czerwca 2018 roku. 

16. W dniu 1 grudnia 2017 roku zostanie zawarta umowa na realizację zadania pn. Przebudowa 

ul. Lisiny. Wykonawcą zadania będzie Avetisyan Karen prowadzący działalność gospodarczą pod firmą 

HANDEL I USŁUGI BUDOWLANE „ER-BRUK” Avetisyan Karen mającą siedzibę we Wielgiem. Wartość 

brutto umowy wyniesie  

737 124,24 zł. Termin realizacji umowy 170 dni od dnia zawarcia umowy. 

17. W przeprowadzonym postępowaniu na realizację zadania pn. Przebudowa ul. Norwida w 

oznaczonym terminie wpłynęła jedna oferta, która znacząco przekroczyła kwotę jaką Zamawiający 

zamierzał przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia. 

18. W dniu 8 grudnia 2017 roku nastąpi otwarcie ofert na realizację zadania pn.  Odbiór  

i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gminy Miasta Rypin od 01.01.2018 r. do 

31.12.2018 r. 



Burmistrz ponadto  informował nt. wydarzeń , które miały miejsce uroczystości upamiętniające 

zbrodnię Selbstschutzu, Urząd Miasta odwiedzili uczniowie SP 3, rozstrzygnięto ogólnopolski konkurs 

pn. : „Rypiński album poetycki,  konkurs twórczości poetów ziemi dobrzyńskiej organizowany przez 

Civitas Christiana, pasowanie przedszkolaków w PM 1, ślubowanie klas pierwszych w SP 3,  święto 

Terenowych Organów Administracji Wojskowych w Brodnicy, święto Budowlańca obchodzone w 

RTBS, koncert pn.: „Holy Wins”,  podpisanie umowy na parking przy SP Nr 1, spotkanie w MPBP z 

Żulczykiem, wojewódzki finał w piłce nożnej halowej PSP, 30-lecie Chóru Nauczycielskiego 

Belcanto,uroczysta msza święta z okazji 99. rocznicy Odzyskania Niepodległości oraz piknik rodzinny 

„Na świętego Marcina najlepsza gęsina z Rypina” , turniej recytatorski poezji patriotycznej,uczczenie 

rocznicy Odzyskania Niepodległości przez uczniów SP 1 ,zaduszki poetyckie w kapliczce św. Barbary, 

ślubowanie w PM 2,  ślubowanie klas pierwszych w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 1 przy ul. 

Sportowej ,lubowanie na starszaków w PM 3, Szlachetna Paczka-koncert- otwarcie, warsztaty 

dziennikarskie w MPBP,  Dzień Pracownika Socjalnego, promocja książki w Muzeum, uhonorowanie 

krwiodawców,  lekcja czytania w MPBP. 

 

Ad.4 

 Przewodniczący Komisji  informowali nt. prac komisji :  Komisja Budżetu i Gospodarki Miejskiej 

odbyła 2 posiedzenia , Komisja Sportu, Rekreacji  i Turystyki  - 1 posiedzenie , Komisja Rodziny 

Zdrowia  i Pomocy Społecznej  1 posiedzenie, Komisja Oświaty  i Wychowania -3 posiedzenia, w tym 

jedno wspólne z Komisją Edukacji Rady Powiatu i jedno, gdzie dokonano analizy zadań oświatowych 

w placówkach oświatowych w roku 2016/2017.  , Komisja  Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego  i 

Ochrony Środowiska  1 posiedzenie i tez jedno wspólne z pozostałymi komisjami, Komisja Kultury - 2 

posiedzenia, gdzie między innymi dokonano analizy planu modernizacji budynku RDK przy ul. 

Warszawskiej.  

 

Ad.5 

Dyrektor Miejskiego Zespołu  Obsługi Oświaty  przedstawiła  szczegółową informacje  o stanie 

realizacji zadań oświatowych  Gminy Miasta Rypin w roku szkolnym 2016/2017 . Informowała m .inn. 

nt.  kwot subwencji   oświatowej , która w ubiegłym  roku wyniosła ponad  10 mln złotych. W roku 

2016 subwencja pokryła  prawie  60 %  wydatków.  Przedstawiła tez procentowo, w jakim stopniu  

subwencja  oświatowa  pokryła  „ koszty „ oświatowe  na przestrzeni  lat 2010-2017. Nawiązała  do 

uregulowań prawnych ,  demografii, organizacji  przedszkoli  w roku szkolnym 2016/2017, organizacji 



szkół  podstawowych , gimnazjum i Liceum Plastycznego w omawianym  okresie, wyników nauczania 

w tych placówkach, wsparcia materialnego dla uczniów, kadry nauczycielskiej,  wyników nadzoru  

pedagogicznego sprawowanego  przez  kuratora oświaty.  

Szczegółowa informacja  stanowi zał. nr 2 do protokołu.  

Przewodniczący  Rady podzielił się uwagą  dot. reformy oświatowej, gdzie jego zdaniem program  

rządowy  dobrze funkcjonuje.  

Ogłosił krótką  przerwę  w obradach.  

Po przerwie  Przewodniczący Rady poprosił p. Małgorzatę Kuźmińską  - dyrektora Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego nr 2 w  Rypinie o  przedstawienie wyników  ewaluacji wewnętrznej . Informacja ta nie 

znalazła się  w  sprawozdaniu przedstawionym przez  p. Świtalską.  

 Pani Małgorzata Kuźmińska  informowała  m inn. , że ewaluacja została  przeprowadzona  za 2017  

rok. Szkoła, żeby osiągnąć  wysokie  wyniki  musi spełniać  wymagania na   poziomie podstawowym  i 

szkoła  do takiego poziomu się  zakwalifikowała. Odczytała  raport, gdzie   ewaluatorzy  przedstawili 

mocne strony szkoły . Szkoła Podstawowa Nr 3   działalność rozpoczęła  01 września  1986 roku.  

Posiada odpowiednio  wyposażone klasy, świetlicę, stołówkę , gabinet pielęgniarski , gabinety 

specjalistyczne  oraz  sale i obiekty sportowe.  Mocną stroną pracy szkoły jest  działalność 

wychowawcza  oparta  na wartościach  nauki Jana Pawła II, wybranego w 2006 roku  na patrona 

szkoły. Placówka należy do  rodziny  szkół noszących   imię  Jana Pawła  II. Ważnym   elementem 

szkoły jest  też wychowanie  patriotyczne  osadzone w kulturze  i tradycjach regionalnych. Nie bez 

znaczenia jest  ponadto  zaangażowanie rodziców  w życie szkoły  i w działania   integrujące  uczniów i 

nauczycieli.  Zaspokajaniu  potrzeb uczniów  sprzyja ciekawa  oferta edukacyjna . Działania 

wychowawcze  są wnikliwie  analizowane . Szkoła zabezpiecza  uczniom  bezpieczne warunki pobytu : 

jest monitoring, szlaban  przy wjeździe  do szkoły, zatrudniona pielęgniarka.  Podejmowane liczne 

działania wychowawcze , profilaktyczne  skutkują  poczuciem  bezpieczeństwa.  Jednym z priorytetów 

szkoły jest w spieranie  każdego ucznia. W tym celu nauczyciele wykorzystują  bogaty wachlarz  

diagnozowania. Mocną stroną  szkoły jest   bogata oferta  zajęć dodatkowych   skierowana do 

uczniów  zdolnych , co przynosi duże sukcesy . Na konie p. Dyrektor  pochwaliła się tym, że  p. 

wizytator  podziwiała  naszą  placówkę  na tle  województwa i była zaskoczona  tak dużą  liczbą 

rodziców , z którymi  przeprowadzała ankietę podczas tej analizy. Świadczy to o bardzo dobrej  

współpracy  szkoły  z rodzicami.  

 

 



Ad.6a 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr  XLIII/292/2017  w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej  Powiatowi Rypińskiemu  na realizację zadania pn.  „Przebudowa  drogi  

powiatowej  nr  2217 C – Godziszewy – Dylewo. „  

Burmistrz Miasta p. Paweł  Grzybowski  tłumaczył, że tą  drogą  będą  wyjeżdżały  samochody  z firm 

rypińskich  z rypińskiej strefy ekonomicznej w kierunku Warszawy. Cała strona legislacyjna  leży po  

stronie  Powiatu.  Pani Skarbnik  dodała, że, aby  miasto mogło  przekazać środki  finansowe, 

niezbędna jest uchwała  Rady Miasta w tym zakresie.  

Radny Chojnacki  pytał, jaki interes ma miasto, aby współfinansować  drogę na wsi ? 

Przewodniczący Rady   zwracał uwagę na to, że   ta droga pozwoli na  omijanie  centrum miasta, co w 

godzinach szczytu jest też dużym  utrudnieniem dla mieszkańców.  

Burmistrz  dodał, że należy się  cieszyć, że droga ta będzie  łącznikiem i pozwoli wyprowadzić  ruch 

dużych samochodów z miasta.  To miasto  ma  problem  komunikacyjny. Jest to przykład  dobrej 

współpracy  w Powiatem.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin  14 głosami   „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr  XLIII/292/2017  w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Rypińskiemu  na realizację zadania pn.  „Przebudowa  

drogi  powiatowej  nr  2217 C – Godziszewy – Dylewo. „. 

Uchwała Nr  XLIII/292/2017  stanowi zał. Nr  3 do protokołu.  

 

Ad.6b 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił projekt  uchwały Nr XLIII/293/2017  w sprawie   

Regulaminu korzystania  z  terenu  przy fontannie  w Gminie Miasta Rypin .  

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym . 

Przewodniczący  Rady zgłaszał  poprawkę w podstawie prawnej tej uchwały, gdzie jest  ona 

nieaktualna . 



Rada Miasta  Rypin   13 głosami    „za „ , (  1 radny nie brał udziału  w głosowaniu)   podjęła 

uchwałę  Nr XLIII/293/2017  w sprawie   Regulaminu korzystania  z  terenu  przy fontannie  w 

Gminie Miasta Rypin . 

Uchwała Nr  XLIII/293/2017 stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

 

Ad.6c 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr   XLIII/294/2017 w sprawie uchylenia 

uchwały. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym . 

Rada Miasta Rypin 14  głosami „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr XLIII/294/2017 w sprawie 

uchylenia uchwały. 

Uchwała Nr  XLIII/294/2017  stanowi zał. nr  5 do  protokołu . 

 

Ad.6d 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr  XLIII/295/2017/ w sprawie przyjęcia   

programu  współpracy  Gminy Miasta Rypin  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz podmiotami  

wymienionymi  w art. 3 ust. 3  ustawy z dnia  24 kwietnia  2003 roku o działalności  pożytku 

publicznego  i o   wolontariacie  na rok 2018 .  

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym . 

Rada Miasta Rypin  12 głosami „za „  przy  2 „wstrzymujących „  podjęła  uchwałę Nr  

XLIII/295/2017 w sprawie przyjęcia   programu  współpracy  Gminy Miasta Rypin  z  organizacjami  

pozarządowymi  oraz podmiotami  wymienionymi  w art. 3 ust. 3  ustawy z dnia  24 kwietnia  2003 

roku o działalności  pożytku publicznego  i o   wolontariacie  na rok 2018 . 

Uchwała Nr  XLIII/295/2017 stanowi zał. nr  6 do protokołu.  

 

 



Ad.6e 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  XLIII/296/2017  w sprawie  ustalenia  

wzorów  formularzy  podatkowych  . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym . 

Rada Miasta Rypin  14   głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr   XLIII/296/2017  w sprawie  

ustalenia  wzorów  formularzy  podatkowych  . 

Uchwała Nr XLIII/296/2017  stanowi zał. nr  7 do protokołu.  

 

Ad.6f 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  XLIII/297/2017  w sprawie określenia 

formatu  elektronicznego , warunków  i trybu składania  formularzy  informacji i deklaracji na podatek 

od nieruchomości , podatek rolny  i podatek leśny  za pomocą środków  komunikacji elektronicznej . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym . 

Rada Miasta  Rypin  14  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr XLIII/297/2017  w sprawie 

określenia formatu  elektronicznego , warunków  i trybu składania  formularzy  informacji i 

deklaracji na podatek od nieruchomości , podatek rolny  i podatek leśny  za pomocą środków  

komunikacji elektronicznej . 

Uchwała Nr  XLIII/297/2017  stanowi zał.  nr 8 do protokołu.  

 

Ad.6g 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt  uchwały  Nr XLIII/298/2017 zmieniającej  uchwałę  

w sprawie  uchwalenia budżetu miasta  Rypin na  2017 rok.  

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym .Skarbnik Miasta  p. Violetta  Zielaśkiewicz  zgłosiła jeszcze dodatkowe zmiany.  

 



Rada Miasta Rypin 14  głosami  „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XLIII/298/2017 zmieniającą  

uchwałę  w sprawie  uchwalenia budżetu miasta  Rypin na  2017 rok wraz ze  zmianami 

zgłoszonymi przez p. Skarbnik.  

Uchwała Nr  XLIII/298/2017  stanowi zał. nr  9 do protokołu.  

 

Ad.6h 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr XLIII/299/2017 zmieniającej  uchwałę  

w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej   Gminy Miasta Rypin  na lata  2017-2024. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym . 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr XLIII/299/2017 zmieniającą  

uchwałę  w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej   Gminy Miasta Rypin  na lata  

2017-2024. 

Uchwała Nr  XLIII/299/2017  stanowi zał. nr  10 do protokołu.  

 

Ad.7 i 8 

Radny Dworzyński dziękował panu Burmistrzowi za wykonanie ulicy Łącznej.  Mieszkańcy od dawna 

czekali na tą inwestycję. Teraz ulica jest piękna, ale przede wszystkim bezpieczna.  

Radny Murawski prosił Burmistrza o sprostowanie informacji na temat sklepu, który powstanie przy 

ul. Koszarowej. Krążą informacje, że otworzyć ma tam sklep jeden z rypińskich przedsiębiorców.  

Burmistrz nawiązując do wypowiedzi do wypowiedzi radnego Dworzyńskiego, podkreślał, że gdyby 

nie zabezpieczono środków w budżecie, nie było by możliwości zrobienia tej ulicy. Cieszy go, że 

można było to zrealizować. Co do planu miejscowego i studium kierunków zagospodarowania 

przestrzennego, plan był wyłożony i na  etapie konsultacji nie zgłaszano ze strony powiatu uwag. Co 

do sklepu ma nadzieje, że będzie to sklep konkurencyjny, a miasto sprzedając ten teren zarobi 

kolejne środki na inwestycje. Miastu będzie potrzebny duży zastrzyk finansowy jako wkład własny do 

inwestycji unijnych. Dodał, że miasto rozwija się dobrze, jeśli chodzi o rezerwę inwestycyjną, też 

wygląda to dobrze. Prosił o dementowanie wszelkich plotek na ten temat. Jeśli chodzi o 

przedsiębiorcę lokalnego, to zamknął on już 5 czy 6 sklepów. Trudno, aby w tej sytuacji przystąpił do 

przetargu na tak dużą skalę. Wycena tej działki to około 2,5 mln zł.  



Radny Sobierajski nawiązał do programu oddłużeniowego, zgodnie z którym opiniowane są wnioski 

mieszkańców, którzy zalegają ze spłatą za czynsz. Umarzane są odsetki, natomiast kwota 

podstawowa jest rozkładana na raty, dzięki czemu mieszkańcy mają szansę wyjść z tych zadłużeń, a 

miasto odzyskać pewną część zaległości. Po rozmowie z zastępcą Skarbnika dowiedział się, że są 

osoby, które to spłacają, jednak są też takie przypadki, że umarzane są odsetki, a podstawowa 

zaległość nie jest spłacana. Sugerował, aby w programie zadłużeniowym znalazł się zapis, że czynsz 

powinien być płacony na bieżąco, przed złożeniem wniosku  o  rozłożeniem zaległości na raty i 

umorzeniem odsetek. Pan radny w kwestii porządkowej prosił, aby zwrócić uwagę na brzydkie napisy 

na placach zabaw dla dzieci. Burmistrz przyjął sugestię pana radnego. W kwestii porządku prosił też, 

aby uczulać mieszkańców na takie sprawy.  

Na koniec radna, p. Alicja Federowicz podkreślała, że to wielka zasługa pana burmistrza, że daje  

szansę biednym ludziom, aby mogli wyjść z zadłużenia. Nie zawsze się to udaje, nie mniej jednak jest 

jedynym człowiekiem, który wspomaga tę najbiedniejszą część społeczeństwa.  

 

Ad.9 

 

Przewodniczący  Rady zamknął obrady XLIII sesji.  

Płyta  z nagraniem obrad sesji  stanowi integralną część protokołu.  

 

 

Protokołowała :                                                                Przewodniczący Rady Miasta Rypin 

Mariola Małecka                                                                        Jarosław   Sochacki  

 

 

 

 

 

 



 


